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Întrebarea cu solicitare de răspuns scris E-001206/2023
adresată Comisiei
Articolul 138 din Regulamentul de procedură
Gwendoline Delbos-Corfield (Verts/ALE), Thijs Reuten (S&D), Ramona Strugariu (Renew), Malin 
Björk (The Left), Attila Ara-Kovács (S&D), Klára Dobrev (S&D), Pascal Durand (S&D), Petra 
Kammerevert (S&D), Sándor Rónai (S&D), Paul Tang (S&D), István Ujhelyi (S&D), Anna Júlia 
Donáth (Renew), Vlad Gheorghe (Renew), Klemen Grošelj (Renew), Karin Karlsbro (Renew), 
Karen Melchior (Renew), Salima Yenbou (Renew), Patrick Breyer (Verts/ALE), David Cormand 
(Verts/ALE), Daniel Freund (Verts/ALE), Yannick Jadot (Verts/ALE), Alexandra Geese (Verts/ALE), 
Malte Gallée (Verts/ALE), Markéta Gregorová (Verts/ALE), Kira Marie Peter-Hansen (Verts/ALE), 
Monika Vana (Verts/ALE)

Subiect: Opacitatea achiziționării Vodafone Ungaria de către guvernul ungar și riscurile legate de 
supraveghere

În ianuarie 2023 a fost adoptat un decret prin care societatea informatică locală 4iG și guvernul ungar 
au fost scutite de respectarea normelor în materie de concurență pentru achiziționarea societății 
Vodafone Ungaria. În decret se afirma că prin această achiziție se asigură „securitatea disponibilității 
serviciilor de telecomunicații”, tranzacția fiind calificată ca având o „importanță strategică națională”. 
Societatea 4iG este deținută de o persoană apropiată prim-ministrului Orban.

1. Având în vedere că, în 2021, cu ajutorul restricțiilor impuse de guvernul ungar cu privire la 
procedurile de acordare a licențelor pentru tehnologia 5G, societatea 4iG a fost folosită pentru a 
scoate de pe piață societatea Digi Communications, iar acum reduce și mai mult concurența prin 
achiziționarea Vodafone, ce face Comisia pentru a se asigura să sunt respectate normele în 
materie de concurență și piața din Ungaria este cu adevărat deschisă, că consumatorii au la 
dispoziție suficiente opțiuni și comunicațiile lor sunt sigure?

2. Întrucât se presupune că guvernul ungar a utilizat programul de spionaj Pegasus împotriva 
oponenților și jurnaliștilor, iar rețelele de telecomunicații au fost utilizate în trecut pentru a difuza 
programe malware în numele autorităților naționale, cum va asigura Comisia faptul că posibilele 
vulnerabilități ale rețelei Vodafone nu vor fi exploatate în scopul supravegherii, inclusiv de către 
țări terțe?

3. Ce garanții a solicitat Ungariei Comisia pentru a se asigura că datele din rețelele de 
telecomunicații puse la dispoziție de Vodafone nu sunt accesate în mod neautorizat?

Susținător1

Depunere: 13.4.2023

1 Această întrebare este sprijinită de un alt deputat decât autorii săi: Rosa D'Amato(Verts/ALE)


